
  
                                                                                                                                 

KANTA-ALIUPSEERIKOULU 

Peruskurssi XX  1. jakso  
Lappeenranta 10.10.1960 - 18.4.19 61 

 
KOKOONTUMINEN 
LAPPEENRANNASSA 18 – 20.8.2023 
 
Kun peruskurrsi XX:n ydinjoukko kokoontui   Tampereella 25 – 
26.6.2019 niin silloin päätettiin kokoontua 60-vuotisen taipaleen 
kunniaksi Lappeenrantaan kesällä 2021. Kokoontuminen estyi 
silloin koronan vuoksi ja seuraavna kesänä järjestelytoimikunnasta 
johtuvista syistä. 
 
Päällystöliiton EVP-yhdistys ( Evp- yhd) on järjestänänyt 
kesäpäiviä koko olemassaolonsa ajan eli yli 20-vuotta. 
Kesäpäivien yhteydessä ovat peruskurssit voineet järjestää 
kokoontumisisaan. Eli muutkin Päällystöliiton entiset jäsenet ovat 
voineet päiville osallistua kokoontumisen merkeissä. Kun 2023 
kesäpäivät oli suunniteltu Lappeenrantaan niin PK XX:n 
järjestelytoimikunta päätyi ratkaisuun osallistua kesäpäiville eikä 
ponnistaa omaa tapahtumaa. Näin jälkikäteenkin arvioiden 
ratkaisu oli hyvä ja käytännöllinen jota voi suositella myös muille 
kurssitapaamisia suunnitteleville. 
 
Tampereen tapahtuma oli kaksipäiväinen ja ohjelmaltaan tiivis. 
”Tiukka” sanoi joku osallistuja. Nyt päätettiin ottaa aika avuksi ja 
tehdä tilaisuudesta kolmipäiväinen. Toimikunta piti merkittävänä 
sitä, että vierailu Maasotakoululla (MAASK:n) onnistuisi. Kun 
Evp-yhdistyksen alkuperäisessä suunnitelmassa ei ollut 

MAASK:lla käyntiä niin sovimme sellaisen itse. Halusimme 
kunnon esittelyn. Sellaisen saimme. 
 
Perjantai 18.8.23 
 

Kokoontuminen oli suunniteltu MAASK:n  portille 12.00 
mennessä koska nykyisin kasarmialueille ei mennä kuin 
hollitupaan tai 
vallanmetsään.   

Portilla 
varustauduimme 
joukkuetunnuksin 
ja saimme 
ohjelmavihkosen 
jossa oli ohjelman 
lisäksi esitelty 
vierailumme 
kohteita ja kaupungin nähtävyyksiä.  

 
Portilla meidät otti  
vastaan esittelijänä  
toiminut kapteeni 
Janne Nordman,  
kuvassa oikealla 
tervehtii Pentti Yli-
Moijalaa. 
 
 
 
 
 



  
                                                                                                                                 
Alkajaiksi ohjelmassa oli lounas Ravintola Rakuunan Riitta 
Tikka-salissa.  Aikonaan tunsimme paikan Kanta-aliupseerikoulun 
ruokalana. Olimme varautuneet siihen, että lounas olisi 
omakustanteinen. Oppaamme yllätti meidät positiivisesti ja tarjosi 
maittavan sotilaslounaan. Monipuolisuus tarjoilussa oli 
oppilaspoikien mieleen. Muisteltiin entisen ruokalan tarjontaa ja 
sitä miten silloinen ruokalanesimies ei sietänyt keskuradion 
musiikillista antia. 

 
Lounaasta nauttimassa vasemmalta Seppo Rantanen, Anna-Maija 
Paakkala, Armo Korvela, Timo Alo, Raimo Juhantila ja  
Pentti Yli-Moijala. 
 
 
Lounaan jälkeen suuntasimme oppamme johdolla koulun puistoon 
ja sen lukuisten muistomerkkien äärelle. Kierroksen aloitimme 
tietenkin kurssipuumme ihastelulla ja muistelemalla sen 
syntyhistoriaa. 
  
 
 
 
 

Kurssipuun juurelta puuttuu Armo Korvela. 

 
Kurssipuun laadusta päätettettäessä vahvoilla oli vaahtera. Koulun 
käytäviä sellaiset reunustivat ja varsin runsaslukuisesti. Piha-
alueiden siivousvuorot olivat viikon mittaisia ja tupakohtaisia. 
Varsinkin ne tuvat olivat vaahteroiden kannalla jotka niitä 
joutuivat lakaisemaan pakkasaamujen jälkeen. Eihän se mitään, 
että herätyksen jälkeen ryynäät pihalle lehtiharavoin ja luudin 
siivotaksesi käytävät puhtaaksi ennen yksikönvääpeleiden töihin 
tuloa. Mutta kun sen saman sait uusia ruokatunnilla. Kiitos 
aamupäivällä virinneen tuulen. Jo silloin lienee virinnyt slogan 
(”Lappeenranta lehmusten kaupunki”? Kurssipuuksi tuli lehmus ei 
vaahtera. Ehkä tuo slogan oli silloin ”iskusana?”  
Patsaita patsastellessamme muistelimme ettei aikanamme ollut 
yhtään hiidenkiveä koko 
kukkulalla. Sen sijaan oli 
Leiri-sotilaskoti suunnilleen 
siinä missä nyt on kasarmi 
Kersantti. 
 
 
 



  
                                                                                                                                 

Vanha kunniakas 
päärakennus on saanut 
oman nimen aikaisemman 
kasarminumeron sijaan. 
Nykyisin se tunnetaan 
nimellä Vääpeli. Siihen on 
rakennettu –60 luvun 
lopulla neljäs kerros joka 

tullaan lähiaikoina purkamaan ja rakennus saattaamaan ulkoisesti 
alkuperäiseen kuosiinsa. 
 
Kävimme myös entisissä 
tuvissamme  joihin ei ole 
pingoitettu päiväpeittoja 
punkkien suojaksi vaan 
sommiteltu 
simulaattoreita. Ne olivat 
sodansalaisuuksia joten 
niistä ei sen enempää.           
 
 

  Paitsi kuvan verran jossa Raimo     
  Juhantila on entisessä tuvassaan. 

 
 
Kuten aikaisemmin on mainittu niin saimme arvoisemme 
vastaanoton ja sen myötä myös MSK:n esittelyn. MSK:n johtaja 
eversti Janne Mäkitalo piti meille perusteellisen ja valaisevan 
esittelyn MSK:sta ja aliupseerikoulutuksen 
nykytilanteesta/tulevaisuuden suunnitelmista. Tilaisuudessa oli 
myös päiväkahvit ja toppaamista. 
 
 

          Raimo Juhantila luovutti ammattikuntamme historiat  
         ”Sama kaiku on askelten” niin Janne Mäkitalolle kuin  
         Janne Nordmanille. 
 
Majoittuminen nykyaikaiseen 
hotelli Patriaan oli perjantain 
viimeinen virallinen osio. 
Siellähän sitä jo moni tapasikin 
lisää tuttuja koska  Evp-
yhdistyksen maltillinen siipi oli 
ottanut förskottia ja majoittunut       1989 valmistunut uusi Patria 
jo runsaasti ennen H-hetkeä.  

Patria sellaisena kun me sen 
muistamme. 
Paikalla ollut  hotelli-
toimintaa vuodesta 1889 
alkaen. 
Otto Pesu ja myöhemmin 
hänen poikansa Kalervo 
sekä tämän poika Jukka 
isännöivät hotelli Patriaa 
vuoteen 1992. eli myös sen 

ajan jonka me olimme  Patrian vaikutuspiirissä. Nykyisin Patria 
kuuluu Scandic-Hotels`n ketjuun. 
 



  
                                                                                                                                 
Lauantai 19.8.23   
 
Kurssitapaamisemme  liittyi   Evp-yhdistyksen kesäpäiviin 
varsinaisesti klo 11.00 tarjotulla lounaalla hotelli Patriassa. 
Niille meistä jotka olimme jo Patriassa yöpyneet oli aikaa tutustua 
kaupungin raukeaan lauantaiaamuun. 
 Iltapäivällä 
ohjelmassa oli risteily 
Saimaalla M/S 
Camillalla joka 
rakennettu Ranskassa 
vuonna 1987. Lap- 
peenrannassa se on 
ollut kesästä 1990 

alkaen. Se on 
Suomen suurin 
sisävesilaiva ja 
alukseen mahtuu 350 
matkustajaa. Siinä  
on 180 paikkainen  
ravintola johon 
mekin mahduttiin 
koska sää oli sateisen 
uhkaava ja 
päiväkahvit olivat 
tarjolla juuri tässä 
tilassa.  
Kuvassa oikealla 
laivaan nousemassa 
Kalevi Leppäviita, Pertti Laaksonen, Jaakko Minkkinen, Seppo 
Rantanen, Anna-Maija Paakkola, Armo Korvela ja Tyyne Aalto. 
 

 
Risteilyn kohteena oli Saimaan Kanavamuseo joka sijaitsee 
Mälkiän-Mustolan alueella, ja siellä on nähtävissä 
kanavarakenteita ja -rakennuksia eri aikakausilta. Saimaan 
kanavan vaiheista kertova näyttely sijaitsee entisessä kanavan 
yläpiirin piiripäällikön komeassa virkatalossa.   
Vuonna 1845 rakennetulla rakennuksella on historiallisesti 
 arvokas piha-alue kukkaistutuksineen ja puistokäytävineen. 

Näyttely 

Museossa esitellään 
kanavan 
rakentamisen 
historiaa aina 1600-
luvun Pontuksen 
kanavasta nykyiseen 
Saimaan kanavaan. 
Näyttelyssä on mm. 
esillä kanavan 

rakennuksessa apuna käytetty vuodelta 1844 oleva piirtotikku eli 
pantografi. Nähtävillä on myös video nykyisen Saimaan kanavan 
rakentamisesta vuosilta 1963-1968. 

Kanavan virkamies-kunta ja virkatalot ovat saaneet 
näyttelyyn oman osastonsa. Näyttelyssä on nähtävillä muun 
muassa luotsipiirin piiripäällikköjen virkapukuja Sekä  sisustettu 
piiripäällikön työhuone. Kanavan sulkuja esitellään myös 
pienoismallien avulla. 

 
 
 
 



  
                                                                                                                                 

Kurssikokouksen pidimme risteilyltä palattuamme.  
Keskeisin päätös oli ettemme enää kutsu itsenäisesti kurssilaisia 
kokoon vaan osallistumme Evp-yhdistyksen kesäpäiville. 

 
Kesäinen buffee illallinen oli tarjolla Patrian Juhlasalissa.    

 
Vasemmalta 
Kalevi 
Leppäviita, 
Raimo 
jaLeena 
Juhantalo, 
Anna-Maija 
Paakkanen ja 
Seppo 
Rantanen   

Oikealla Erik ja 
Eila Mykrä, 
Armo Korvela 
ja Tyyne Aalto 

         
 
 
                                
         
 
 

Pertti Laaksonen 
ja Timo Alo 

 
 
 
 
 
Ali-Toimi-ja Opistoupseerien 
Perinneyhdistyksen  
puheenjohtaja  
FT Keijo Koivisto luovutti  
Armo Korvelalle perinne- 
mitalin N:o 15. Kuvassa  
vasemmalla ATOP ry:n              Kunnioittavat taputukset  
varapuheenjohtaja                       Pentti Yli-Moijalalta ja Jaakko 
Risto Manninen.                         Minkkiseltä. 
                                            
 
Sunnuntai 20.8.23 
Sunnuntai oli varattu mahdollisuus tutustua niin kaupunkiin kuin 
MAASK:un. Kurssilaisista sinne osallistuivat Timo Alo ja  
allekirjoittanut. Esittelyn suoritti kapt Toni Tiitinen ja se oli 
vastaava jonka PK XX:n edustajat saivat kokea perjantaina  
ev Janne Mäkipään ja kapt Janne Nordmannin suorittamana. 
Ainoa lisäys oli käynti perinnehuone Markovillassa. 
 
 
Teksti ja kuvat Tapani Flyktman 


